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ČESKO: Živnostníci a podnikatelé jsou v šoku. Ministerstvo zdravotnictví pod vedením
Vlastimila Válka (TOP 09) zveřejnilo nové podmínky pro vstup do provozoven služeb, podle
kterých došlo od pondělí 3. ledna ke zpřísnění povinností, které stát přenáší v souvislosti s
bojem proti pandemii covid-19 na podnikatele. Jak upozornil Radomil Bábek, předseda
Podnikatelských odborů, malí podnikatelé ve službách či kultuře musí nejen pokračovat v
kontrolování zdravotního stavu svých zákazníků, ale nově k tomu musí povinně využívat
mobilní aplikaci Ministerstva zdravotnictví. Bábek se proto ihned obrátil na ministra Válka
a důrazně ho požádal o to, aby toto opatření bezodkladně zrušil.

 

„S vaším nástupem do vlády se pojí mnohá očekávání, zejména v přístupu k řešení epidemické
situace. Předpokládali jsme, že prvním krokem bude zrušení řady opatření, která byla vyhlášena
předchozí vládou. Nyní to tak nevypadá. Opatření se neruší, chaos v komunikaci trvá a my zatím
nevidíme rozdíl mezi tím, co bylo za minulé vlády, a co je nyní,“ napsal Radomil Bábek v otevřeném
dopisu ministru zdravotnictví Vlastimilu Válkovi. Podle jeho názoru tak vláda vedená Petrem Fialou
pokračuje v opatřeních, která jsou podle Podnikatelských odborů protiústavní, odporují GDPR a při
jejich naplňování může dokonce docházet ke spáchání hned několika trestných činů.

„Kromě toho opět stát přenesl povinnosti a práci státní správy na občany a podnikatele, a
samozřejmě je tím ohrozil sankcemi za případné neplnění. A v neposlední řadě stát dokonce postavil
proti sobě podnikatele, poskytovatele a jejich zákazníky,“ upozornil Radomil Bábek, který zpřísnění
povinností považuje za pokračování cíleného nátlaku zejména na drobné podnikatele a živnostníky,
jako jsou například provozovatelé kadeřnictví, restaurací, sportovišť a mnoho dalších. „Těm jste
uložili povinnost, kterou smí provádět jen k tomu určený a pověřený státní orgán. Žádný podnikatel,
ani jeho zaměstnanec, není dráb, aby dělal ,špinavou práci‘ za úředníky a státní orgány,“ zlobí se
předseda Podnikatelských odborů, které dnes sdružují bezmála šestnáct tisíc členů.

Bábek proto požaduje neodkladné zrušení povinnosti podnikatelů kontrolovat a lustrovat zákazníky.
„Tato činnost, která se výběrově týká jen některých vybraných segmentů podnikání, a nezasahuje
samozřejmě velké firmy, jako např. obchodní řetězce, je podle nás v rozporu s naším právním
pořádkem a bez jakékoliv návaznosti na další protiepidemická opatření je to navíc činnost
neužitečná. Podnikatelé a živnostníci mají podnikat, a vy na ně nesmíte přenášet práci a odpovědnost
státu,“ dodal Bábek.

S tím souhlasí také Michal Dvouletý, místopředseda Strany soukromníků České republiky. „Velké
množství živnostníků uvěřilo dnešním vládním protagonistům to, že zastaví dlouhodobou likvidaci
malého a středního podnikání v režii předchozí vlády, kterou boj s pandemií jen umocnil a eskaloval.
Vše ve snaze zastavit Babiše… Jestli je cílem vlády dosáhnout definitivní deziluze živnostníků v naší
zemi, tak se vydala tou správnou cestou. Já si naopak myslím, že je třeba co nejrychleji zatáhnout za
záchrannou brzdu, neboť v opačném případě se na to velká část živnostníků a podnikatelů, kteří
působí především ve službách, prostě a jednoduše vykašle a česká ekonomika, ale i celá naše země,
si zadělá na další pořádný malér,“ myslí si Michal Dvouletý. „Zavedení povinnosti kontrolovat
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zdravotní stav zákazníků mobilní aplikací Ministerstva zdravotnictví je kromě pokračování vládního
stylu Andreje Babiše také další zcela nadbytečnou byrokratickou zátěží,“ dodal.
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